
 
 

 
 

KOME SMETAJU RAD, FINANCIJSKA 
ODGOVORNOST I ZAJEDNIŠTVO?  

I ZAŠTO? 

 
PREDMET: 
Priopćenje na temu aktualnih događanja u i oko varaždinskog nogometa, a kao odgovor na 
javni istup „zabrinutih“ roditelja igrača NK Varaždina.  
 

SADRŽAJ PRIOPĆENJA: 
U varaždinskim je medijima ovih dana objavljeno priopćenje zabrinutih roditelja igrača NK 
Varaždina, u smislu straha za nogometnu budućnost svoje djece, straha od „ovih drugih“ koji 
„stalnim pritiskom na gradonačelnika opstruiraju želju legendi i poduzetnika da pomognu“, 
straha da bi njihova djeca zbog toga mogla u budućnosti biti prepuštena cigaretama i 
alkoholu...  
 
Ponajprije, uopće ne razumijemo svađalačke tonove koji dolaze s nama svima svete 
nogometne adrese, iz Zagrebačke 94. Tko se boji čega ili koga, zašto se inzistira na tezi o 
„vašima i našima“, o „njima i nama“? Građanska inicijativa „ZA Varteks“ i Izvršni odbor NK 
Varteksa od prvog trenutka iskazanog interesa ZA POMOĆ govore o zajedništvu, o 
zajedničkom radu i stvaranju, o stavljanju oba sportska subjekta pod istu kapu. Moramo 
istaknuti i žaljenje zbog činjenice da i dio medija uporno informira o „strujama“, a temelj 
našeg projekta je upravo to da struja VIŠE NEMA, da dišemo svi kao jedan, za isti, viši cilj. ZA 
Varteks. ZA Varaždin. 
 
Ne želimo ovim putem uopće ulaziti u detalje i motive zbog kojih se naša načela postojanja i 
djelovanja pokušavaju marginalizirati etiketiranjem poput „ovi drugi“, „ekipa iz Jalkovca“, 
„White Stones“... Mi se ne odričemo „Varteksa iz Jalkovca“ niti ikog vezanog uz taj klub jer je 
u istom u protekle četiri godine postojanja napravljeno mnogo sjajnih stvari i pokazano je i 
dokazano da se „može i drugačije“. I ne mislimo da bi se trebali toga sramiti. Ali želimo 
jednako tako naglasiti i da u ovom projektu uključeni članovi Izvršnog odbora NK Varteksa 
nisu sami, da su se kroz Građansku inicijativu „ZA Varteks“ uključili i neki pojedinci koji nisu 
članovi kluba, da otprilike polovina tih ljudi ima akademske titule, gotovo svi uspješne 
poslovne karijere, nekolicina njih su i privatni poduzetnici. Koji – žele pomoći. Štoviše, mnogi 
od njih to već čine, godinama.   
 

 

 



Što je to loše što mi nudimo? I zašto bismo nekom smetali? Nudimo rad, puno rada. U klubu, 
za klub, za korist šire društvene zajednice, ne za sebe. Kod nas „u Jalkovcu“ članovi Izvršnog 
odbora kluba sami kose travu, „lajnaju“ i odrađuju ostale pripreme za klupske utakmice, a na 
samim utakmicama su oni sami klupski redari ili odrađuju druge potrebne radnje. I na kraju k 
svemu tome – plate ulaznicu. Jer znaju da time pomažu svojem klubu. Znaju da će (i) tim 
novcem biti isplaćena plaća treneru odnosno trenerima ili će se kupiti dva sendviča djeci na 
sljedećem gostovanju. Što je u tome loše? Ne shvaćamo što je loše u tome što kod nas svi 
ŽELE volonterski raditi za klub pa su nam financijske obveze daleko manje nego da imamo 
profesionalnog direktora ili tajnika s plaćom koja je daleko iznad hrvatskog prosjeka i koja ni 
približno ne odgovara stvarnim potrebama i obvezama na toj funkciji. Zar smo loši jer smo 
financijski odgovorni, jer znamo da se možemo „pokriti onoliko koliko je dug pokrivač“?   
 
U „priopćenju roditelja“ naglašava se kako se financijske potrebe ne mogu izjednačavati jer 
„autobus za Bijelo Brdo i Šibenik“ koštaju kao mjesečni proračun „kluba u Jalkovcu“. Zar 
bismo se mi trebali sramiti činjenice da svojim prodajnim i marketinškim alatima i 
pregovaračkim sposobnostima znamo dogovoriti sponzorirani prijevoz? Ili barem jeftiniji od 
tržišne cijene? Uopće ne želimo demantirati da su trećeligaške potrebe veće od 
četvrtoligaških, kao što su i natjecanja mlađih uzrasta na nacionalnoj razini skuplja od 
regionalnih. Međutim, definitivno nisu ni približno takva kakvima se prikazuju, jer se mnogi 
nepotrebni troškovi mogu isključiti. Ili barem smanjiti. Zar je loše što mi znamo kako? Ili što 
imamo mnogo pristalica spremnih na odricanje u korist svojega kluba umjesto da taj klub 
puni naše džepove?  
 
U „priopćenju roditelja“ naglašava se da netko ili nešto ne dopušta legendama kluba da se 
uključe. Tko to ne dopušta? Upravo suprotno, velik broj Varteksovih legendi podržava upravo 
naš put jer je transparentan, pun odricanja i za opće dobro. I mi štoviše pozivamo sve one 
koji još nisu da se priključe. I pomognu. Stvarno, ne deklarativno. Tko je protiv poduzetnika? I 
opet suprotno, veliki broj – i svakim danom sve veći broj sudeći po telefonskim pozivima i 
mailovima podrške – želi podržati naš put transparentnosti, rada, financijske odgovornosti. 
Zar bismo se zbog toga trebali „razbacivati“ obećanjima o stotinama tisuća kuna ili čak 
milijunima kao neki? Ne, nećemo. Jer znamo u kakvim vremenima živimo i da je svaka kuna 
koju netko treba izdvojiti velika. I znamo je cijeniti. Baš kao što i točno znamo kako ćemo je 
utrošiti. Opet odgovorno i za – opće dobro. Ne za osobni interes. 
 
U „priopćenju roditelja“ naglašava se strah da će 180-ero djece „u slučaju krivog izbora“ biti 
prepušteno alkoholu i cigaretama. Zašto? Pa i u Jalkovcu trenira gotovo jednaki broj djece i – 
ne puše i ne piju. Što je loše u ideji da ih okupimo sve na stadionu, pa samo bismo prihod od 
članarina gotovo udvostručili i riješili značajan dio financijskih potreba. Roditelji bi navijali za 
jedan klub umjesto za dva, dakle i prihod od ulaznica bi bio dvostruk. Stadion bi živnuo. 
Potencijalni sponzori koji sad pomažu na dvije strane pomagali bi jedan klub. Da ne govorimo 
o daleko većim mogućnostima promidžbe i drugih oblika (bar djelomičnog) „povrata 
investicije“ na stadionu i u većem rangu natjecanja. Što je loše u zajedništvu na koje 
apeliramo?  
 
U zaključku. Varteks iz Jalkovca je u četiri godine stigao iz najnižeg ranga do četvrtog. Bez 
kune duga. Na našem svetome mjestu, na stadionu, jedan je klub, naš sveti Varteks, zbog 
lošeg gospodarenja završio u stečaju, s višemilijunskim dugovima. Osnovana je NK Varaždin 



škola nogometa koja – generira nove dugove. Već sad u stotinama tisuća kuna, možda i više. 
Zašto? Zbog neadekvatnog doprinosa Grada? Ne. Krivo. Zbog kroničnog – nerada. Zbog 
pristupa u kojem se uzimalo, umjesto da se davalo. Naš se projekt etiketira kao „projekt s 
velikom voljom, ali bez financijske konstrukcije“. Apsolutno netočno. Mi financijsku 
konstrukciju imamo. Itekako. Jer smo financijski odgovorni, jer znamo i smanjiti troškove 
gdje je to moguće i jer smo – zajedno. Jer znamo kako. 
 
Iskreno se radujemo Okruglom stolu najavljenom za ponedjeljak. Jer čvrsto vjerujemo da u 
malom Varaždinu možemo staviti „glave skup'“, umjesto da se stalno dijelimo. Nije uopće 
sporno da svi želimo isto, da želimo Varteks u trećoj pa u drugoj pa natrag u prvoj ligi. 
Varaždin to može. Ali samo na jedan način. Bez podjela na „prave i krive“. Već samo 
zajedništvom, radom i odgovornošću. Financijskom posebno.  
 

Članovi Izvršnog odbora NK Varteks i Građanska inicijativa „ZA Varteks“ 
 

U Varaždinu, 07.11.2015. 
 


